
 1 

 Protokół  nr XLI/09 
z Sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

odbytej w dniu 30 grudnia 2009 r. 
w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej 

 
 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji 
 
Przewodniczący Rady  Zdzisław Kłodnicki  o godz. 11:20 otworzył sesję i po powitaniu radnych i gości 
oświadczył, iż zgodnie z listą  obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi guorum pozwalające podejmowanie 
prawomocnych decyzji.  
Nieobecni radni: pan Henryk Rogalewski i Piotr Zimoch. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy                            – pan Witold Jankowski, 
- Sekretarz Gminy                    - pan Waldemar Balcerek, 
- Skarbnik Gminy                     – pani Alina Brząkała, 
- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – pan Tomasz Jerczyński 
- Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych – pani Barbara Kulak,  
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – pani Aniela Lipińska, 
- Radca Prawny – pani Gabriela Drzazga 
oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Proponowany porządek obrad 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z poprzednie sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

 wprowadzenia zmian w Statucie Gminy Łęka Opatowska, 

 zmian w statutach sołectw Gminy Łęka Opatowska, 

 zmiany budżetu Gminy na 2009 r.. 
 
     7. Podsumowanie pracy Rady Gminy za rok 2009, 
         - realizacja planu pracy za rok 2009, 
         - frekwencja na posiedzeniach Rady i komisjach stałych, 
         - współpraca z Wójtem Gminy, urzędem i innymi organizacjami z terenu Gminy i Radą Powiatu 
            i Gmin. 

8. Interpelacje i zapytania radnych.  
9. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich  sesjach.  
10. Wolne głosy i wnioski  
11. Zakończenie obrad XLI Sesji Rady Gminy. 

 
Za przyjęciem porządku obrad głosowało 13 radnych jednogłośnie).  
 
Ad. 3. Przyjęcie protokółu z poprzednie sesji. 
 
Uwag do protokółu z sesji XL nie wniesiono. Radny pan Marcin Jeziorny zaproponował odstąpić 
 od czytania protokołu. Protokół przyjęto  jednomyślnie – „za” głosowało 12 radnych.  
 
Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że od ostatniej sesji minęło niewiele czasu, w tym  okres świąteczny. 
Odbył parę spotkań związanych z dzisiejszą sesją. 
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Ad. 5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał. 
 
Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Radni nie  mieli pytań. 
 
Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie. 
 
Projekt uchwały nr .XLI/188/09 w sprawie zmian w statucie Gminy Łęka Opatowska. 
 
Zmiany proponowane w wyżej wymienionym projekcie omówiła skarbnik  pani Alina Brząkała, 
wyjaśniając, że zmiana w statucie Gminy dotyczy utworzenia funduszu sołeckiego w 2010 r.. Rada Gminy 
Łęka Opatowska wyodrębniła tego rodzaju środki, podejmując w dniu 24 czerwca 2009 r. uchwałę  
Nr XXXV/162/09 w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy na rok 2010 środków 
stanowiących fundusz sołecki. Ustawa o funduszu sołeckim, określa zasady i procedury związane  
z tworzeniem, gospodarowaniem i rozliczaniem środków tego funduszu. Z uwagi jednak na określone 
zadania organów Gminy, związane z wykonywaniem zapisów tej ustawy niezbędne jest dokonanie 
odpowiednich uzupełnień treści Statutu Gminy, aby kompetencje, uprawnienia i obowiązki miały swoje 
źródło również w przepisach statutowych, odnosząc się do funkcjonowania organów Gminy. 
 
Radny pan Jerzy Flaczyk dodał - ….dobrze, że uchwała rozpatrywana jest dzisiaj, bo będzie 
obowiązywać po ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 
 
Po odczytaniu projektu Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących  
w posiedzeniu -  13 głosami  „za” podjęła  uchwałę nr XLI/ 188 /09 w sprawie zmian w statucie 
Gminy Łęka Opatowska. 
 
Projekt uchwały nr XLI/189/09 w sprawie zmian w statutach sołectw Gminy Łęka Opatowska. 
 
Zmiany w statutach sołectw Gminy Łęka Opatowska przedstawił sekretarz pan Waldemar Balcerek, 
informując, że zmiany wymusza ustawa o funduszu sołeckim a przy okazji doprecyzowanie przepisów 
statutu dotyczących zwoływania zebrania wiejskiego. Zmiany w statutach przedstawiają się następująco: 

 

1) w § 4, w ust. 2 dodaje się punkt 5 w brzmieniu: 

„5) uchwalanie z inicjatywy Sołtysa, Rady Sołeckiej lub co najmniej 15 pełnoletnich 

mieszkańców Sołectwa, wniosku Sołectwa do Wójta Gminy Łęka Opatowska o przyznanie w 

danym roku budżetowym środków z funduszu sołeckiego”, 

 

2) w § 5 dodaje się punkt 12 w brzmieniu: 

„12) przedkładanie Zebraniu Wiejskiemu projektu wniosku Sołectwa do Wójta Gminy Łęka 

Opatowska o przyznanie w danym roku budżetowym środków z funduszu sołeckiego oraz 

wykonywanie pozostałych obowiązków określonych przepisami ustawy z dnia 20 lutego 

2009r. o funduszu sołeckim ( Dz. U. Nr 52, poz. 420)”,  

 

3) w § 6 dodaje się punkt 6 w brzmieniu: 

„6) przedkładanie Zebraniu Wiejskiemu projektu wniosku Sołectwa do Wójta Gminy Łęka 

Opatowska o przyznanie w danym roku budżetowym środków z funduszu sołeckiego”, 

 

4) w § 8 po ustępie 1 dodaje się ustęp 1a w brzmieniu: 

„1a. Sołtys zobowiązany jest zwołać Zebranie Wiejskie również na pisemny wniosek złożony 

przez co najmniej 15 pełnoletnich mieszkańców Sołectwa, jeżeli przedmiotem wniosku jest 

przedłożenie Zebraniu Wiejskiemu projektu wniosku Sołectwa do Wójta Gminy Łęka 

Opatowska o przyznanie w danym roku budżetowym środków z funduszu sołeckiego”  
 

5) po rozdziale IV dodaje się rozdział IV a w brzmieniu: 
„IV a Gospodarka Finansowa. 
§ 26 a. 1. Sołectwo prowadzi gospodarkę finansową w ramach budżetu Gminy Łęka 
Opatowska.  
 
2. Środki finansowe stanowiące dochód Sołectwa przekazywane są na rachunek budżetu 
Gminy Łęka Opatowska, a wydatki Sołectwa realizowane są z rachunku budżetu Gminy Łęka 
Opatowska.  
§ 26 b. Środkami finansowymi pozostającymi w dyspozycji Sołectwa w roku budżetowym są: 
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1) środki wydzielone z budżetu Gminy Łęka Opatowska w trybie i na zasadach określonych 
ustawą z dnia 20 lutego 2009 r. o funduszu sołeckim (Dz. U. Nr 52, poz. 420)” ,  

2) dobrowolne wpłaty osób fizycznych i prawnych na rzecz Sołectwa,  
3) wpływy netto z czynności rozporządzania mieniem gminnym, przekazanym Sołectwu do 

zarządzania i korzystania. 

 
Sołtys sołectwa Łęka Opatowska pan Dariusz Gąszczak spytał czy przy okazji zmian w statucie 
sołectw można zmienić zapis odnośnie zwoływania drugiego terminu zebrania wiejskiego  czyli 
oczekiwania 1 godziny na drugi termin. Czy  nie zmniejszyć oczekiwania  do ½ godziny.? 
1 godzina to długi czas, a nie zawsze mieszkańców na zebranie przybędzie. 
 
Radny pan Jerzy Flaczyk uważa, że  zapis 1 godziny czasu do drugiego terminu zebrania sołeckiego 
powinien  zostać. 
 
Radca Prawny pani Gabriela Drzazga wyjaśniła, że nigdzie w zapisach nie ma mowy o czasookresie 
oczekiwania na drugi termin zebrania wiejskiego. Uważa jednak, że 1 godzina jest czasem bezpiecznym 
dla kwestii formalnych  i zasad współżycia społecznego natomiast ½ godziny to minimalizowanie czasu 
co może budzić kontrowersje. 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki dodał, że 1 godzina to bezpieczny czas, a jeżeli ktoś 
przyszedł na zebranie to doczeka tą godzinę na drugi termin. 
 
Sołtys sołectwa Trzebień pan Marian Gąszczak dodał, że miał już taką sytuację, że osoby, które przyszły 
na zebranie po ogłoszeniu drugiego  terminu zebrania,  4 osoby  odeszły. 
 
Przewodniczący Rady spytał czy w tym przypadku nie było quorum? 
 
Skarbnik pani Alina Brząkała odczytała zapis w statucie, który mówi, że przy drugim terminie zebrania 
uczestniczyć musi co najmniej 10 mieszkańców sołectwa. 
 
Radny pan Marian Kurek stwierdził, że w statucie mówi się o 1/5 mieszkańców sołectwa. 
 
Radca Prawny pani Gabriela Drzazga wyjaśniła, że 1/5 mieszkańców sołectwa może złożyć wniosek  
na ręce sołtysa o zwołanie zebrania sołeckiego. Uczestnictwo w zebraniu to inna kwestia.  
 
Radny pan Grzegorz Adamski powiedział  z własnego doświadczenia,  że 1 godzina do dużo czasu 
 i można porozmawiać na tematy nie związane z zebraniem.  Godzina oczekiwania na sali w Opatowie 
czy Łęce nie jest dużo, ale np. w Mariance Siemieńskiej to wieczność, gdzie sala jest nie opalana. 
Oczekiwanie 45 minut było by czasem długim. Więcej osób nie przychodzi na zebranie niż ci którzy 
przyszli na pierwsze. 
 
O godzinie 11:57 na sale obrad dotarł radny pan Piotr Zimoch w związku z czym obecnych było 14 
radnych na 15. 
 
Radny pan Marcin Jeziorny dodał, że 1 godzina jest takim wentylem bezpieczeństwa i proponuje nie 
zmieniać zapisu. W tym czasie można wyprowadzić dokumentacje od strony formalnej po zamknięciu 
pierwszego terminu i przedyskutować  inne sprawy.  
 
Sołtys wsi Łęka Opatowska pan Dariusz Gąszczak dodał, że nie zgadza się wypowiedziami ponieważ 
ludzie zaczynają się przyzwyczajać i przychodzić na godzinę późniejszą, mówiąc że zebranie i tak 
 w pierwszym terminie się nie odbędzie.1/2 godziny to jest sporo czasu. 
 
Przewodniczący rady Zdzisław Kłodnicki wyjaśnił, że są dwa wnioski: 
1.  wniosek radnego Jerzego Flaczyka i Marcina Jeziornego - pozostawienie zapisu 1 godziny na drugi 

termin zebrania, 
2. zmniejszenie czasu oczekiwania na drugi termin zebrania wiejskiego do ½ godziny. 
Przewodniczący uznał, że najdalej idącym wnioskiem jest wniosek pierwszy i poddał go głosowaniu; „za” 
głosowało 11 radnych, przeciw 2, wstrzymujących 1. 
W wyniku głosowania zapis w statutach sołectw dotyczący drugiego terminu zwoływania zebrania 
wiejskiego nie uległ zmianie, pozostała 1 godzina. 

 
Radny pan Grzegorz Adamski zapytał, o zapis § 26 pkt 2 i 3 mówiące o dobrowolnych wpłatach osób 
fizycznych i prawnych na rzecz Sołectwa, i wpływy netto z czynności rozporządzania mieniem 
gminnym, przekazanym Sołectwu do zarządzania i korzystania.  
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 Czy mieszkaniec „X” będzie miał pewność, że dobrowolna jego wpłata zasili fundusz sołecki?  
 
Skarbnik pani Alina Brząkała wyjaśniła, że są to pieniądze darowane, wskazane i  darczyńca wskazuje 
cel, ale pieniądze przejdą przez budżet Gminy.  
   

Radny pan Janusz Stryczek spytał o materialne zasilenie funduszu sołeckiego, jak się to odbywa? 
 
Skarbnik wyjaśniła, że są takie przypadki, wtedy muszą być oszacowane koszty i nie przyjmuje się tego 
materialnie, pieniężnie tylko zwiększa się wartość np. . budynku. Wartość inwestycji zwiększa się  
o wartość materiału. 
 
Sołtys sołectwa Trzebień pan Marian Gąszczak  pytał przykładowo: fundusz sołecki określa zadanie np. 
budowę drogi i np. jest koszt przywiezienia kamienia, a mieszkańcy przywiozą ten kamień sami. 
 
Skarbnik odpowiedziała, że fundusz sołecki ma określone środki i zadanie musi mieścić się 
 w zaplanowanych .środkach. Natomiast wartość zadania może być większa o wartość np. czynu 
społecznego. 
 
Wójt dodał, że w ustawie o funduszu sołeckim jest określona stawka roboczo godziny i nie może być 
większa. 
 
Skarbnik dodała, iż fundusz sołecki musi przejść przez budżet Gminy, wydatki zgodnie z ustawą  
o zamówieniach publicznych. Wartość pracy ludzi podwyższy wartość zadania, ale nie wchodzi w projekt, 
który został złożony. 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki powiedział, że do tematu  funduszu sołeckiego powrócimy  
i wracamy do tematu związanego ze zmianą w statucie sołectw. 
 
Po odczytaniu projektu Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących  
w posiedzeniu -  13 głosami  „za” podjęła  uchwałę nr XLI/ 189 /09 w zmian w statutach sołectw 
Gminy Łęka Opatowska. 
 
Uchwała nr XLI/190/09 w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2009 r. 
 
Zmiany omówiła skarbnik pani Alina Brząkała podając przesunięcia pomiędzy działami i paragrafami. 
 
Radny pan Grzegorz Adamski spytał gdzie został wybudowany nowy przystanek autobusowy? 
 
Skarbnik odpowiedziała, że przesunięcie dotyczy budowy przystanku w Łęce Opatowskiej. 
 
Uwag i pytań do zmian więcej nie było. 
 
Po odczytaniu projektu Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących  
w posiedzeniu -  14 głosami  „za” podjęła  uchwałę nr XL/186/09 w sprawie zmiany budżetu Gminy 
na 2009 r. 
 
Ad. 7. Podsumowanie pracy Rady Gminy za rok 2009, 
         - realizacja planu pracy za rok 2009, 
         - frekwencja na posiedzeniach Rady i komisjach stałych, 
         - współpraca z Wójtem Gminy, urzędem i innymi organizacjami z terenu Gminy i Radą Powiatu 
            i Gmin. 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki najpierw oddał głos panu wójtowi Witoldowi 
Jankowskiemu, który podsumował mijający 2009 rok. Wystąpienie stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
Po wystąpieniu wójta przewodniczący powiedział, że prosił wójta właśnie o takie sprawozdanie, w którym 
zawarte są osiągnięcia i niedociągnięcia i o takie sprawozdanie poprosi na koniec roku 2010. 
 
Następnie swoje sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Rady Gminy które stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
W dalszej kolejności swoje sprawozdania przedstawili: 
1) przewodnicząca komisji rewizyjnej pani Ewa Kosińska, 
2) przewodniczący komisji planowania i budżetu pan Jerzy Flaczyk, 
3) z-ca przewodniczącego komisji gospodarczej pan Marian Pacyna, 
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W związku z nieobecnością przewodniczącego komisji gospodarczej z powodu choroby radnego Henryka 
Rogalewskiego jego zastępca poinformował, ze komisja w 2009 roku pracowała zgodnie z 
harmonogramem, którzy członkowie otrzymali na początku roku. Komisja odbyła 11 posiedzeń w tym 
cztery wspólne. Frekwencja na komisji wynosiła 80%. 
 
4) przewodniczący komisji oświaty, zdrowia, kultury i sportu pan Marcin Jeziorny.  
 
Po wysłuchaniu wszystkich sprawozdań. które stawią załącznik do niniejszego protokołu przewodniczący 
Rady poprosił przewodniczących komisji o przygotowanie planów na 2010 rok i zgłaszanie ewentualnych 
wniosków do planu pracy rady Gminy na 2010 rok. 27 maja 2010 planowana jest uroczysta sesja z okazji 
20 rocznicy wolnych wyborów do rad gmin. 
 
Radny pan Jerzy Flaczyk poprosił przewodniczącego aby plan rady na 2010 rok szybko dotarł  
do radnych, aby przy ustalaniu planów komisji skorygować tematykę sesji i komisji. Radny zapytał skąd 
wziął się pomysł  utworzenie 5 stałej komisji rady, o której przewodniczący wspomniał w swoim 
sprawozdaniu. 
 
Radny pan Grzegorz Adamski powiedział, że wójt w swoim sprawozdaniu nie powiedział o wymiana linii 
wodociągowej podczas remontu drogi w Opatowie. Radny dodał, że gdyby z  imienia  
i nazwiska wyczytać nieobecności na sesji pan Kurek byłby usatysfakcjonowany. 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki wyjaśnił, że patrząc na zakres zagadnień komisji oświaty, 
zdrowia, kultury i sportu i komisji gospodarczej po przemyśleniach nasunęła się myśl o powstaniu komisji, 
ale nie jest to zobowiązujące. Do połowy stycznia zostanie  dostarczony   radnym plan pracy rady Gminy 
na 2010 rok. 
 
Radny pan Marcin Jeziorny powiedział, że na tym etapie kadencji tworzenie dodatkowej komisji jest 
niepotrzebne. Chciało by się większej frekwencji na komisjach, ale nawet przy czterech nie zawsze się 
da, bo każdy prowadzi życie zawodowe i rodzinne. Wprowadzenie dodatkowej komisji pogorszy średnią 
frekwencję i skomplikuje radnym życie.  
 
Przewodniczący Rady dodał, że rzucił ten wniosek aby nad nim podeliberować. 
 
Radny pan Marian Kurek powiedział, że zamiast powoływać dodatkowa komisję nie lepiej powołać straż 
miejską. Mamy dużą rozpiętość obszarów, jak mówi pani skarbnik, wezwania też trochę kosztują. 
Kompetencje straży miejskiej wzrastają i w następnej kadencji może taką straż powołać. 
 
Radny pan Piotr Zimoch – jest to sesja podsumowująca rok i rzeczą, którą nie udało się zrobić to budowa 
dalszej części kanalizacji w gminie. Jeżeli w takim tempie będziemy budować, to minie 20 lat. Mamy 
skanalizowaną połowę Łęki, Opatów, a ¾ Gminy jeszcze nie i perspektyw nie widać. Proponuje 
przygotować dokumentację na kanalizację całej Gminy i wtedy jest szansa na dofinansowanie, a te 
zadanie są wysoce finansowane. Zagadnienie należy przemyśleć i w najbliższym czasie przedyskutować 
na styczniowej lub lutowej sesji. Radny proponuje ten wariant przeanalizować przez administrację  
i ewentualnie przygotować informacje, czy jest szansa pozyskania środków. Radny  uważa za porażkę 
również swoją, brak dalszej kanalizacji gminy. 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki stwierdził, że to bardzo cenny wniosek i plan z rozłożeniem 
na lata i całą gminę będziemy analizowali. 
 
A. 8. Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Nie wpłynęła żadna interpelacja oraz zapytanie. 
 
Ad. 9. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich sesjach.  
 
Na poprzedniej sesji nie złożono interpelacji w związku z powyższym brak odpowiedzi. 
 
Ad. 10. Wolne głosy i wnioski.  
 
W wolnych głosach i wnioskach  radny  pan Jerzy Flaczyk w imieniu organizacji strażaków ochotników 
podziękował za zrozumienie służby i wsparcie i na 2010 rok życzył  wszystkim Do siego Roku. 
 
Radny pan Grzegorz Adamski złożył gratulacje kolegom z Piasek za otrzymanie dofinansowania  
do wniosku z Funduszu Odnowy Wsi oraz nagrody za złożony wniosek.. Wniosek musiał być bardzo 
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dobry. Radny uczestniczył w szkoleniu i wie, że co 5 wniosek nie  otrzymał datacji. Proponuje więc 
docenić otrzymanie dotacji do  wniosku i przyznać nagrodę z funduszu  promocji Gminy i dołożyć  
do nagrody, którą już otrzymali. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski ustosunkował się do niektórych wypowiedzi i tak: 

1. Przychyla się do wniosku pana Kurka w sprawie straży gminnej i widzi potrzebę jej powołania, 
chociaż do decyzji trzeba dojrzeć. Jest wiele nieprawidłowości, których urzędnicy jako 
administracja nie mogą wyegzekwować ponieważ nie są  policjantami. 

2. Słuszna uwaga radnego Zimocha odnośnie kanalizacji i również myślę w takich kategoriach.  
3 lata temu zostając wójtem myślał o szybkim skanalizowaniu Gminy. Wyobrażałem sobie, że 
obrót pieniędzy z dofinansowania będzie szybszy z Wojewódzkiego Regionalnego Programu 
Operacyjnego (WRPO). Staramy się o te środki od 2007 roku i jesteśmy jedynymi, którzy 
inwestycję skończyli i czekamy na środki. Barierą jest również to, że musimy pokazać własne 
środki na inwestycje. Przymierzyć się do tematu i przedyskutować możemy, ale problem rozbija 
się o pieniądze. 

3. W tym miejscu wójt podziękował przewodniczącemu rady i radnym. Można mieć pretensje do 
wystąpień, ale do spraw podchodzę emocjonalnie, ale nigdy personalnie, tak myślę,  tylko do 
sprawy. Prośba, aby tak to było odbierane, jeśli nie to przepraszam. Podziękowania dyrektorom 
szkół za dobra współpracę, sołtysom za pomoc, strażakom za wszystko, współpracownikom, bo 
w pojedynkę nic się nie zrobi. Pani mecenas za trud w  różnych skomplikowanych historiach. 

 
Ad. 10. Zakończenie obrad  sesji Rady Gminy. 
 
W związku z tym, że wyczerpał się porządek  obrad Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki wobec 
zrealizowanego porządku obrad o  godz. 13:32  zamknął obrady XLII sesji Rady Gminy.  
 
 
 
 

Protokółowała                                                                                              Przewodniczący Rady 
 

/-/ W. Biegasik                                                                                              /-/ Zdzisław Kłodnicki 
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Załącznik do protokołu  
nr XLI z dnia 30.12.2009 r. 

 

 
Podsumowanie pracy Rady Gminy za rok 2009. 

 
 

 W 2009 roku Rada Gminy odbyła 13 posiedzeń, czym zrealizowała założony na rok 2009 plan 
pracy, czym zrealizowała wszystkie tematy w tym trzy najważniejsze: 
- absolutorium za 2008 rok, 
- sprawozdanie z realizacji budżetu Gminy za I półrocze 2009 r., 
- uchwalenie budżetu Gminy na rok 2010. 
 Przez absolutorium i sprawozdania z realizacji budżetu oraz kontrole komisji rewizyjnej Rady Gminy 
zrealizowano zagadnienia nadzoru nad prawidłowym realizowaniem budżetu. Stwierdzić należy  
z zadowoleniem, że realizacja zadań naszych jak i pana wójta przebiegła w sposób zadawalający, 
niektóre z nich zostały zrealizowane w ponad miarę aczkolwiek po gospodarsku jak np.  wymiana sieci 
wodociągowej i ścieków pod drogą powiatową przez Łękę Opatowską czy założenie instalacji burzowej 
pod drogą w Opatowie – ul. Mickiewicza. Stwierdzić należy bardzo sumienne podejście pana wójta i jego 
urzędu do zagadnienia współpracy z Radą Gminy a to przez dokładne składane sprawozdania ze swojej 
działalności na każdej sesji i uczestniczenie osobiste wraz z funkcyjnymi pracownikami w sesjach. Chcę 
życzyć Radzie i sobie aby ta współpraca odbywała się w przyszłym roku do końca kadencji w takim 
samym stopniu. 
Wspomnieć muszę omawiając naszą działalność o pracy komisji stałych rady. W roku mijającym, zgodnie 
ze statutem Gminy, funkcjonowały cztery komisje stałe: 
- komisja rewizyjna, 
- komisja oświaty, zdrowia i sportu, 
- komisja gospodarcza, 
- komisja planowania i budżetu. 
Stwierdzam z zadowoleniem, że praca komisji wszystkich przebiegała prawidłowo i zgodnie z planami 
pracy. Muszę stwierdzić, że wg mojej oceny dwie komisje zasługują na pochwałę za dokładność  
i sumienność, terminowość w swoim działaniu. Są to komisja oświaty pod przewodnictwem radnego  
M. Jeziornego i komisja budżetowa radnego J. Flaczyka. Serdecznie tym radnym jak i pozostałym 
przewodniczącym dziękuję za wkład pracy. Myślę, że panowie przewodniczący w swoich wystąpieniach 
omówią działalność swoich komisji przedstawiając również ocenę frekwencji członków w posiedzeniach. 

Omawiając frekwencję na sesjach rady stwierdzam iż wahała się ona między 12 a 15 radnych 
średnio w ciągu roku. Oznacza to, że dwóch i rzadko trzech radnych nie było na sesji.( 1 radny na 15 to 
jest 6,7% nieobecności, każdy sobie obliczy jaka była frekwencja). Nie rozbijam tu omawianie na 
nazwiska radnych i nieobecności na usprawiedliwione lub nie. Stwierdzam tylko fakt i to, że u niektórych 
radnych obowiązki radnego przerosły możliwości pogodzenia ich z pozostałymi obowiązkami. Chciałbym 
aby w ostatnim roku naszej działalności ten fakt uległ znacznej poprawie, bo wiem, że 100% frekwencji 
nie da się osiągnąć chociażby z racji zdrowotnych czy losowych. Dziękując wszystkim Wam Panie  
i Panowie Radni a szczególnie koledze wiceprzewodniczącemu A. Kopisowi za współpracę, życzę Wam  
i sobie aby nasza współpraca w radzie była przynajmniej taka jak w tym roku a chciałoby się aby była 
lepsza. Życzę również tego samego panu wójtowi na rok 2010. 

Kończę jednym wnioskiem do pracy na przyszłość tzn. na nowy rok lub na następna kadencję,  
a mianowicie: 
- wobec dużej ilości zagadnień tematycznych w komisjach oświaty i gospodarczej  zastanowić się nad 
uwzględnieniem nowej komisji, której tematyka obejmowałaby część tematów komisji oświaty i komisji 
 gospodarczej, tworząc w ten sposób pięć komisji stałych. 

Kończąc jeszcze raz wszystkim dziękuję za współpracę, a że kończymy rok 2009 to przy okazji 
tego wszystkim bez wyjątku składam szczere życzenia noworoczne. Niech nowy rok będzie dla Was 
wszystkich szczęśliwy, zdrowy i pomyślny w Waszym życiu osobistym, ale i rodzinnym. 
Wszelkiej pomyślności w Nowym Roku 2010 Wam i Waszym Rodzinom. 
 
 
 

 


